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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING ONDERWIJS EN WELZIJN 

(REKENINGCOMMISSIE) 

 

 

Datum:  4 juli 2018 

Plaats:  oude raadzaal 

Tijd:  10.00 – 12.20 uur 

 

Aanwezig: de heer M.D. Blom (voorzitter, VVD), de dames W. Paulusma (D66), P. Brouwer 

(GroenLinks), F.T. Folkerts (GroenLinks), A.M.J. Riemersma (Stad en Ommeland), M.E. Woldhuis (100% 

Groningen), de heren A.J. Wonink (D66), W.H. Koks (SP), D.J. van der Meide (PvdA), J. Boter (VVD), 

J. de Haan (CDA), G.B.H. Brandsema (ChristenUnie), W.S. Wolke (Student en Stad), W. Pechler (Partij 

voor de Dieren) 

Namens de griffie: mevrouw G. Mulder (commissiegriffier) 

Namens het college: de heren M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), P.S. de Rook (D66), T. Schroor (D66) 

Verslag: de heer J. Bosma 

 

 

 

A. ALGEMEEN DEEL 

 

A.1. Opening en mededelingen 

De voorzitter: 

• Opent de vergadering om 10.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

 

A.2. Vaststelling agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

A.3. Rondvraag 

Dhr. Koks (SP): 

• Hoort dat wijken en buurten niet geïnformeerd zijn over het uitstel van de brief die helderheid moet 

verschaffen over de locatie van het WIJ-team Schilderswijk/Centrum. Bewonersorganisaties zijn 

geïrriteerd. Krijgen zij nog voor de zomer informatie over het uitstel die verdergaat dan een briefje? 

Wethouder Schroor: 

• Schakelde een extern bureau in om te zoeken naar een geschikt pand. In de binnenstad zijn er weinig 

geschikte en betaalbare panden beschikbaar. 

• Heeft twee concrete opties op het oog om te huren, maar kan daar nog niet nader op ingaan. 

• Ziet de wens van het WIJ-team front- en backoffice in één pand te huisvesten. 

• Zal voor het reces contact opnemen met bewonersorganisaties, hopelijk al om concreet te overleggen 

over spreekuren of dependances op locatie. 

 

B. INHOUDELIJK DEEL  

 

B.1. Gemeenterekening 2017 (raadsvoorstel 19 juni 2018) 

 Programma 3 – Onderwijs 

 Programma 4 – Welzijn, gezondheid en zorg + Resultaten jeugdhulp (collegebrief 13 juni 2018) 

 Programma 5 – Sport en bewegen 

 Programma 6 – Cultuur (m.u.v. Evenementen) 

Dhr. Koks (SP): 

• Kan geen inhoudelijk oordeel vellen over programma's 4 en 5, omdat de cijfermatige onderbouwing 

voor een groot deel ontbreekt. 

• Leert uit ambtelijke navraag dat raadsleden hun informatie maar bij elkaar moeten zoeken in diverse 

onderzoeken die ook in frequentie verschillen en in de deels ontbrekende en deels onbetrouwbare 

cijfers van de vergelijkingssite Waar staat je gemeente. Ook zouden niet alle cijfers juist zijn. 
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• Tast daarom voor het vierde achtereenvolgende jaar in het duister over het beoordelen van de 

effecten van de aanpak van het college. 

• Had hoge verwachtingen op basis van de voorgenomen sturingsinstrumenten en de koppeling met 

het stedelijk kompas. Helaas bevatten de programma's nog meer streepjes dan voorgaande jaren. Hoe 

kan het college dan spreken van een goede basis van monitoring en gegevensverzameling (p.94)? 

• Hoopt dat de tweejaarlijkse basismonitor de nieuwe raad meer houvast zal geven. Kan het college 

garanderen dat de jaarrekening 2018 minder streepjes bevat?  

• Baseert het oordeel over de kloof tussen arm en rijk en de kwaliteit van leven nu op eigen 

waarnemingen en contacten, maar had het debat graag met cijfermatige verantwoording gevoerd. 

• Steunt het uitgangspunt jeugd de zorg te blijven bieden die nodig is, maar verwacht niet dat het lek 

gedicht wordt zolang er geen eind komt aan ongebreidelde marktwerking. 

• Pleit voor investeringen in preventie, civil society en vitale buurten om mensen te ondersteunen bij 

het versterken van hun eigen woonomgeving. Alleen dan is de stijgende zorgvraag om te buigen. 

• Begrijpt niet waarom pas na de zomer de eerste stand van het resultaat 2018 in jeugdzorg is weer te 

geven. Is dit het resultaat van de taskforce? Er worden toch maandelijks datasets aangeleverd?  

• Leest dat het solidariteitsbeginsel is afgeschaft om de perverse prikkel uit het systeem te halen, maar 

ziet dat Groningen er daardoor vijf ton bij inschiet terwijl dat bij Ten Boer andersom is. Hoe zit dat? 

• Vraagt waarom het aantal boekuitleningen en het aantal kinderen dat gebruikmaakt van het 

Jeugdsportfonds zijn gedaald. 

• Is positief over bed-bad-brood, verbreding van VVE en de aanpak van MFC De Wijert. 

Dhr. Wonink (D66): 

• Complimenteert iedereen die bijdraagt aan het onderwijs dat er geen zwakke scholen meer zijn. Elke 

leerling en ouder kan kiezen uit een pluriform aanbod van voldoende niveau. 

• Ziet dat het aantal achterstandsleerlingen in het primair onderwijs sinds 2014 bijna gehalveerd is en 

heeft hoge verwachtingen van de extra impuls op het gebied van VVE. 

• Complimenteert de Jonge Onderzoekers die een geweldig bereik hebben. 

• Is blij met de afname van verzuim en voortijdig schoolverlaters zonder startkwalificatie. De integrale 

aanpak van leerplicht geeft vertrouwen om de stevige ambities te realiseren. 

• Krijgt signalen uit het onderwijs dat de regiefunctie van WIJ bij het zoeken van hulp voor leerlingen 

in passend onderwijs nog onvoldoende van de grond komt. 

Mw. Paulusma (D66): 

• Is enthousiast dat de gemeente met experimenteren, vallen en opstaan daadwerkelijk inhoud geeft 

aan cocreatie bij de decentralisaties. 

• Is tevreden over de ingezette beweging. Het heeft vertrouwen en tijd nodig om bijvoorbeeld eerder 

de buren om hulp te vragen. 

• Sluit aan bij de zorgen van het SCP voldoende rek te houden voor een blijvend goede uitvoering en 

innovatie zonder toenemende administratieve druk. 

• Maakt zich niet alleen zorgen over tekorten in jeugdhulp, maar vooral over het toenemende aantal 

kinderen dat jeugdzorg nodig blijkt te hebben. 

• Herinnert aan de motie een generatie jeugdzorgloos te laten opgroeien en blijft dit kritisch volgen. 

• Is benieuwd waar en hoe de pijn in de jeugdzorg gedeeld wordt door aanbieders. 

• Gelooft in het GON met een aanbod en samenwerking dicht bij mensen thuis. 

• Is enthousiast over het programma van het voorliggend veld. 

Dhr. Boter (VVD): 

• Is positief over de zelfredzaamheid van het onderwijs en de samenwerking met de gemeente, zoals 

bij de besteding van intensiveringsmiddelen.  

• Ziet dat creativiteit nodig is om de bouwopgaven in het onderwijs rond te krijgen met stijgende 

bouwkosten. 

• Looft het gevarieerde aanbod natuureducatie en de inzet van de Jonge Onderzoekers. 

• Blijft zich sterk maken voor vakdocenten binnen de school voor gezondheid en leerprestaties. 

• Wijst erop dat Groningen goed scoort in de jaarlijkse monitor van Elsevier. Stadjers zijn tevreden 

over hun leefomgeving. Om de stad heen ligt prachtig groen. 

• Vindt dat scores op discriminatie, eenzaamheid en vrijwilligerswerk een aanpak en indicatoren 
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verdienen. 

• Is bezorgd over de tekorten. Het is een uitdaging te blijven bouwen aan zelfredzaamheid, 

vertrouwen, samenwerking en het leveren van benodigde zorg met beteugeling van kosten. 

• Ziet goede ontwikkelingen in de sport, maar valt het op dat sportaccommodaties slechts een 6 

scoren. Hoe kan samenredzaamheid bevorderd worden? Gebruikers kennen noden het best. 

• Is voor vrijwilligerswerk bij sportverenigingen door mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. 

• Benadrukt het belang van bewegen in de openbare ruimte. Overlast vermindert wanneer er veel 

speelvoorzieningen zijn, in sommige wijken is dat nog wat lastig. 

• Vraagt of de terugloop in uitleningen en lidmaatschappen de functie van de bibliotheek schaadt. Zijn 

er voldoende andere activiteiten voor een toekomstbestendige bibliotheek? 

Dhr. Pechler (Partij voor de Dieren): 

• Sluit aan bij de SP wat betreft het ontbreken van veel cijfers. 

• Is trots op de Groningse aanpak en resultaten in het onderwijs, maar ziet ook toenemende 

tweedeling. Onderwijs is de belangrijkste egaliserende factor en de ontwikkeling stemt hoopvol. 

• Looft de samenwerking tussen scholen onderling en met instanties. 

• Is voor continuering van De school als wijk. Het biedt ruimte voor creatieve oplossingen, ontlast 

studenten en zorgt voor benaderbare SHW'ers.  

• Vindt natuureducatie een welkome aanvulling, maar staat niet achter het verlagen van de doelstelling 

van 96 naar 90% bereik omdat 92% was gerealiseerd. Waarom is de tevredenheid afgenomen? 

• Is blij met de afname van verzuim en thuiszitters. Er mag nog meer focus komen op werkloze 

jongeren zonder startkwalificatie, zodat zij ook profiteren van een aantrekkende arbeidsmarkt. 

• Is teleurgesteld in de hoge tekorten op jeugdzorg, maar tegen rücksichtslos bezuinigen. Hopelijk 

biedt de informatiesessie met RIGG handvatten om meer grip te krijgen zonder kwaliteitsverlies. 

• Pleit al langer het bewezen verband tussen dierenmishandeling en een ongezonde huissituatie toe te 

passen, maar hoort helaas uit het veld dat dit niet gebeurt. Andere regionale websites van Veilig 

Thuis wijzen hier wel op. 

• Is verheugd dat de Regenbooggelden en -aanpak toch gecontinueerd worden, nu ook door het Rijk. 

• Betreurt de stevige bezuinigingen op seksuele gezondheidszorg, bijvoorbeeld op gratis SOA-testen 

voor risicogroepen. 

• Lijkt het goed de nieuwe stichting WIJ nu even rustig te laten werken en er niet zo bovenop te zitten. 

• Ziet dat het college de richtlijnen van NOC/NSF wil schrappen omdat de gemeente geen invloed 

heeft, maar dat maakt deze richtlijnen nog niet waardeloos. 

• Is laaiend enthousiast over het culturele aanbod en de acties om jongere bezoekers te trekken met 

gratis of goedkope kaartjes. Zo zijn kunst en cultuur niet alleen voor de elite. 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

• Is bezorgd over het aantal thuiszitters. Is elk kind nog wel plaats te bieden in het passend onderwijs? 

• Vraagt of het college met voorstellen komt vanwege het verscherpt toezicht op het Grand Theatre. 

• Is positief over het op gang komen van WIJ-teams, Healthy Ageing, het huisvesten van 

statushouders, innovatie-ateliers en de challenge voor sociaal ondernemen. 

• Betreurt ook dat bij veel indicatoren cijfers ontbreken en hoopt op verbetering. 

• Constateert dat innovatie en een brede aanpak voor laagdrempelige voorzieningen nog onvoldoende 

van de grond komen en hoopt dat het GON helpt, ook al was PvdA voor een andere oplossing. 

• Maakt zich zorgen over de stabilisering van het verzilveringspercentage Wmo op 68%. Wat zegt dit 

over de kwaliteit van indicaties en drempels van eigen bijdragen? Weet men het zelf op te lossen? 

• Is benieuwd naar de achterliggende oorzaak van de stijgende tekorten in de jeugdhulp. Hebben er 

echt meer jongeren meer hulp nodig of ligt het er ook aan dat financiering eenvoudiger is dan via de 

Wlz? Is het raadzaam soms eerder af te schalen? Soms worden kinderen uit huis geplaatst terwijl het 

probleem bij ouders ligt. Wat is er mis met de maatschappij wanneer 12% hulp nodig heeft? 

• Stelt het belang van jeugd voorop, maar vraagt zich af of er soms andere belangen spelen. 

• Verwacht dat investeren in onderwijs en preventie de vraag op jeugdhulp zal verminderen. 

• Blijft voor het tegengaan van administratieve rompslomp, het zo min mogelijk behandelen binnen 

muren, het vertrouwen in professionals en het controleren of het geld goed besteed wordt. 

Mw. Brouwer (GroenLinks): 
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• Vindt dat ieder kind veilig en gezond hoort op te groeien in een prikkelende leefomgeving waarin 

het actief mee kan doen en talenten kan ontwikkelen. 

• Is voor lichte hulp waar mogelijk en zware waar nodig. 

• Begrijpt dat er verschillende oorzaken zijn voor het tekort op jeugdhulp, zoals toenemende vraag en 

een dalend budget. 

• Blijft hechten aan een beweging richting meer preventie en het inzetten van hulp ook zonder 

indicatie. Kostenbewustzijn in het veld moet gestimuleerd worden door professionals 

verantwoordelijk te maken. Zij moeten weten welke alternatieven er zijn. 

• Is trots op de Raad voor Kinderen, de Kinderburgemeester en de Jongerenombudsman. Het is goed 

met kinderen te praten en niet alleen over hen. 

• Ziet dat problemen bij Veilig Thuis adequaat worden opgepakt, maar is wel bezorgd over het 

gestegen aantal hermeldingen kindermishandeling. Hoe wil het college dit aanpakken? 

• Is blij met het behoud van de Regenbooggelden om Groningen nog kleurrijker te maken. Het steunen 

van het COC en het platform LHBTI blijft nodig. 

• Hecht aan betaalbare ateliers en werkruimten voor kunstenaars. Wanneer valt de quickscan naar 

broedplaatsen te verwachten? 

Mw. Folkerts (GroenLinks): 

• Complimenteert iedereen die zich daarvoor inzet met de behaalde resultaten in sport en onderwijs. 

• Vindt het creëren van gelijke kansen het belangrijkste aandachtspunt en is blij met de focus op de 

jongste kinderen met de hoge ambitie van 80% leerwinst, ook al wordt dat niet gehaald. 

• Wijst op wetenschappelijk onderzoek waaruit blijkt dat het belangrijk is bij twee- en driejarigen aan 

de slag te gaan om taalachterstanden te voorkomen met enorme leerwinst tot gevolg. 

• Ziet het als grootste aandachtspunt bij sport om meer mensen aan het bewegen te krijgen. 

• Mist veel cijfers bij indicatoren die aantonen of iedereen die dat wil, ook kan sporten.  

• Sluit aan bij de vraag van de SP over het Jeugdsportfonds. 

• Is blij met de goede projecten voor sporten in de openbare ruimte. Hier mag nog meer focus op.] 

Mw. Riemersma (Stad en Ommeland): 

• Sluit aan bij de SP wat betreft ontbrekende cijfers. 

• Hekelt de eenheidsworst in de aanpak van leerachterstanden waarbij zeer jonge kinderen richting 

kinderopvang gedwongen worden. 

• Leest dat 1260 mensen gebruikmaken van volwasseneneducatie. Dekt dit de behoefte? 

• Mist bij talentontwikkeling muziek in het onderwijs. 

• Betreurt dat de gemeente geen grip kan krijgen op aanbieders van jeugdhulp. Het verdienmodel is te 

aantrekkelijk. Er zijn twee oplossingen: lagere tarieven of het inkrimpen van volume. 

• Ziet dat bedrijfjes werk willen hebben en vraag stimuleren in plaats van aansluiten bij behoefte. 

• Sluit aan bij PvdA dat er iets goed mis is wanneer 12% van de jongeren hulp nodig heeft. 

• Betreurt dat er weinig informatie is over de blauwe zone. 

• Is benieuwd hoeveel cliënten verantwoordelijk zijn voor het genoemde aantal ondersteuningsvragen. 

Zijn er veelvragers? 

Dhr. Wolke (Student en Stad): 

• Ondersteunt de ambitie de onderwijsinnovatiestad van Nederland te worden. 

• Hecht aan de sterke verbindingen tussen zorg en onderwijs, ook voor hbo en universiteit. 

• Pleit voor de ambitie om het aantal niet-werkende werkzoekende jongeren zonder startkwalificatie te 

verminderen. 

• Vraagt of het aandeel achterstandsleerlingen van 4-12 jaar rond 6% stagneert of toch verder zal 

dalen. 

• Vertrouwt erop dat de 500.000 euro die overblijft op individuele studietoeslag alsnog de juiste 

bestemming zal krijgen. 

• Is overwegend positief over de ontwikkelingen in het sociaal domein, zoals het GON. 

• Leest dat 90% zich voor een ander in wil zetten, terwijl 20% het doet. Hier valt veel winst te 

behalen, zeker bij studenten. Waarom is de verbinding zo moeilijk te leggen? 

• Steunt diversiteitsbeleid, de Regenbooggelden en Shelter City van harte. 

• Hoopt dat WIJ jongeren en studenten beter zal weten te bereiken. 
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• Hoopt op verruiming van het jeugdhulpbudget. Waarom zit Groningen boven het landelijk 

gemiddelde? 

• Ziet sport als cruciale factor, ook om toenemend overgewicht tegen te gaan. 

• Is tevreden met de grote stappen in de sport met het gelijke speelveld en groeiende infrastructuur, 

zoals binnenkort de topsporthal. 

• Begrijpt niet de lage ambitie dat 25-30% lid is van een sportclub, terwijl het in 2016 48% was. 

• Looft het oorspronkelijke, veelzijdige en goede cultuuraanbod. 

• Is blij dat de sector krachten bundelt, zoals in We are the North. 

• Is benieuwd naar de evaluatie van cultuurpijlers en hoe kleine instellingen profiteren. 

• Steunt de ambitie mbo-scholen te laten delen in de cultuurkaart. 

Dhr. Brandsema (ChristenUnie): 

• Roemt de goede resultaten voor de jongste inwoners: een hoge score op begrijpend lezen, minder 

niet-werkende werkzoekende jongeren, stabilisering van achterstandsleerlingen en meer leerwinst. 

• Is blij met het toenemende besef van het belang van de integrale aanpak. 

• Ziet dat vroegsignalering en preventie nodig zijn om tekorten in de jeugdhulp op te lossen. 

• Is tevreden dat er meer mensen aan volwasseneneducatie deelnamen, al is het doel niet behaald. 

• Is blij met de daling van verzuim, al blijft het hoger dan het gemiddelde van vergelijkbare steden. 

• Vraagt of het toegenomen aantal thuiszitters komt door natuurlijke variatie of iets anders. De 

intensievere samenwerking en inzet hebben schoolverzuim niet verder doen dalen. 

• Oppert dat de overgang van WIJ naar een stichting misschien meer impact heeft gehad dan verwacht 

gezien de dalende cijfers voor laagdrempeligheid, weten waarvoor men waar moet zijn en kwaliteit. 

Is de daling tijdelijk of is er meer nodig om het tij te keren? 

• Kan zich voorstellen dat meer meldingen van kindermishandeling positief kan zijn, maar ziet ook het 

aantal hermeldingen stijgen. 

• Ziet dat het zwaartepunt in het tekort op de Wmo ligt bij begeleiding (5,8 miljoen euro). 

• Zou zich niet verbazen wanneer oorzaken voor de toename jeugdhulp samenhangt met de toename 

van de kloof tussen arm en rijk, eenoudergezinnen en stress bij kinderen. 

• Begrijpt dat de transformatie niet meteen effect sorteert en dat de zorgvraag aanvankelijk kan stijgen, 

maar hoe denkt het college grip te krijgen op de jeugdhulp? 

• Is benieuwd of het landelijk ingestelde fonds van 200 miljoen euro soelaas kan bieden. 

• Is positief over het cofinancieringsfonds en investeringen in de breedtesport, ook al kunnen niet alle 

wensen ineens gerealiseerd worden. 

• Vindt de cijfers over gerealiseerde speelplekken wat misleidend doordat in 2016 gestarte projecten 

meegeteld worden. Zo lijkt het alsof de doelstelling behaald is in 2017, terwijl er feitelijk maar een 

gerealiseerd is. Nadere specificatie wanneer projecten gestart zijn is duidelijker. 

• Noemt de daling van het aantal kinderen dat gebruikmaakt van het Jeugdsportfonds een gemiste 

kans. Kinderen die jong met sport in aanraking komen hebben daar hun leven lang profijt van. 

• Constateert dat het cultuuraanbod divers is, maar ook kwetsbaar doordat er van alles maar een is. 

• Kijkt uit naar de uitkomsten van het onderzoek naar een cultuur passe-partout.  

• Gelooft dat We the North een impuls kan geven. De landelijke belangstelling duidt daar ook op. 

• Is blij dat het college de aanbevelingen heeft overgenomen wat betreft het verhogen van het budget 

en het efficiënter inzetten van subsidies voor amateurkunst. 

• Blijft inzetten op de ontwikkeling van wijkbibliotheken. Het Forum kan een risico zijn. 

Dhr. De Haan (CDA): 

• Is trots op leerkrachten, ouders en gemeente vanwege de behaalde onderwijsresultaten. 

• Ziet landelijk wel problemen met passend onderwijs. Er zou meer gepraat dan geholpen worden in 

een extra bestuurlijke laag. Waardoor wijkt Groningen ten positieve af? Welke signalen zijn er? 

• Leest dat slechts 17% echt bekend is met de dienstverlening van WIJ. De toegankelijkheid neemt af 

en niet iedereen is tevreden. Hoe reageert het college op deze weinig overtuigende cijfers? 

• Vraagt of het college bekend is met het rapport van de Rotterdamse rekenkamer over het wijkteam 

daar. Wat maakt dat een dergelijke situatie hier niet op zou treden? 

• Is blij met het cofinancieringsfonds voor sportaccommodaties en de online verhuur van zalen. 

• Ziet dat vooral sportpark De Wijert slecht beoordeeld wordt. Scoren de andere parken wel een 7 of 
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hoger? Lost het nieuwe korfbalveld de problemen in De Wijert op? 

• Ziet graag zo snel mogelijk een topsporthal. Wat is de stand van zaken? 

• Is blij dat een start gemaakt is met meer muziek in de klas. 

• Vindt amateurkunst belangrijk. Het is goed dat er meer podia voor gezelschappen beschikbaar 

komen in samenwerking met Vrijdag en GCC. 

Mw. Woldhuis (100% Groningen): 

• Vindt het debat over de begroting interessanter, omdat dan vooruitgekeken kan worden. 

• Is positief over het onderwijsprogramma, maar sluit aan bij de zorgen over thuiszitters. 

• Is bezorgd over de ambities voor onderwijshuisvesting gezien de gestegen bouwkosten. 

• Wil net als de SP betere monitoring om te kunnen sturen op resultaat. 

• Complimenteert de toegenomen bekendheid van WIJ. 

• Vraagt waarom het college een forse daling van pgb-uitgaven verwacht voor Wmo 18+. 

• Is bezorgd over het verzilveringspercentage Wmo. Ligt het ook aan de kwaliteit van indicaties? 

• Blijft het er niet mee eens dat een ander financieringssysteem tot betere sturing zou leiden. 

• Is benieuwd waar de kink in de kabel van de jeugdhulp zit en wijst op een documentaire van 

afgelopen zondag over Rotterdam. Een autistisch jongetje van 7 zat tien maanden thuis zonder hulp. 

Hopelijk vallen er hier geen kinderen tussen wal en schip. 

• Vindt dat veel initiatieven eenzaamheid tijdelijk aanpakken in plaats van structureel. Vaak vallen 

mensen terug in eenzaamheid. Een integrale aanpak is nodig. 

• Sluit aan bij de complimenten over het cofinancieringsfonds en de zorgen over sportparken. 

 

Schorsing 11.20-11.30 uur 

 

Wethouder De Rook: 

• Dankt de commissie voor de complimenten en is trots op de prestaties in cultuur en sport. 

• Houdt in afstemming met sportverenigingen de enquête eens in de drie jaar en is afhankelijk van 

provinciaal sportonderzoek eens in de vier jaar. Daarom staan niet alle cijfers ingevuld. 

• Gaat de cijfers van de GGD eens in de twee jaar opvragen om meer te kunnen zeggen over 

sportdeelname. Daarnaast is ook afgesproken een goede balans te vinden tussen monitoring en 

resultaten daadwerkelijk boeken. 

• Hoort de SP ook vaak beweren dat raadslidmaatschap meer inhoudt dan cijfers lezen en ook juist 

draait om eigen ervaringen en contacten in de stad. 

• Gebruikt de richtlijnen van NOC/NSF niet omdat het geen goede indicatoren zijn om het succes van 

gemeentelijk beleid mee te meten. 

• Schrijft de afgenomen tevredenheid over sportparken grotendeels toe aan De Wijert, waar veel 

mensen terecht negatief reageerden. Inmiddels is een extra veld geopend. Dit lost problemen met de 

binnenlocatie nog niet op, maar de verwachting is wel dat de tevredenheid nu hoger ligt. 

• Is blij dat het schrappen van een managementlaag leidt tot hogere waarderingen van de 

dienstverlening van Sport050. 

• Geeft aan dat er vanaf 2018 extra geld is geïnvesteerd in schoonmaak.  

• Legt uit dat het realiseren van speelplekken meer tijd kost dan verwacht. Vaak nemen vrijwilligers 

initiatief, dit zorgt voor draagvlak en een boeggolf van verschuivingen naar volgende jaren. 2020 is 

het laatste jaar, waardoor de laatste projecten waarschijnlijk in 2021 gereed komen. 

• Zegt toe in de volgende begroting een slimmere weergave van de indicatoren voor speelplekken op 

te nemen die meer inzicht geeft. Niet meetellen van afgeronde projecten is ook geen optie. 

• Legt uit dat bij het opstellen van de begroting 2017 de cijfers van bewegen in de stad over 2016 nog 

niet bekend waren. In de volgende begroting zijn de ambities realistisch bijgesteld. 

• Beaamt dat de inspanning van het mbo voor sport scherper zou kunnen en wil bespreken of het 

uitbreiden van de Sporthopper mogelijkheden biedt. Veel studenten wonen en sporten wel elders en 

het brengt ook kosten mee. 

• Wil speelvoorzieningen in nieuwbouwwijken aanpassen aan de populatie. Vaak zijn er mensen met 

jonge kinderen komen wonen die nu ouder zijn, waardoor wipkippen niet altijd meer werken. Er 

lopen gesprekken met wijken om beter te voorzien in de huidige behoeften.  
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• Blijft overleggen met de Sportkoepel over samenredzaamheid van clubs en het verdelen van 

financiën en werk om meer te bereiken. De focus ligt nu op afronden van het gelijke speelveld. 

• Verklaart een deel van het verschil in teruggelopen boekuitleningen uit het feit dat verlengingen voor 

het eerst niet meer meegeteld worden. De nieuwe abonnementsvormen heeft geleid tot een wijziging 

van het aantal leden. 

• Geeft aan dat de bibliotheek er volop aan werkt aantrekkelijke producten te ontwikkelen die passen 

bij de bibliotheek van de toekomst. Verhuizing naar het Forum zal de trend waarschijnlijk doen 

keren. 

• Sprak met Donar en Martiniplaza twee fases af voor de topsporthal. Op korte termijn komt er een 

trainingshal, hier wordt druk aan gerekend en getekend om met een haalbaar voorstel te komen. 

• Onderkent het belang van culturele broedplaatsen in een aantrekkende woningmarkt en verwacht de 

quickscan vlak voor of na het reces aan te bieden voor bespreking in september. 

• Stelt voor om voor de begroting te onderzoeken of en hoe muziek op te nemen als indicator bij 

onderwijs. Het sluit aan bij de beleidsinspanningen en het convenant waar partijen aan werken. 

• Verduidelijkt dat het Grand Theatre niet opeens onder verscherpt toezicht is gekomen. Preventief 

toezicht geldt al vanaf de doorstart vanwege de kwetsbare bedrijfsvoering om te zorgen dat de 

gevraagde prestaties binnen budget geleverd worden. 

Wethouder Gijsbertsen: 

• Wijst erop dat problemen in de jeugdhulp deels al speelden voor de decentralisaties. Lage 

sociaaleconomische status en lichte verstandelijke beperkingen komen meer voor dan elders. 

• Licht toe dat alle gemeenten en aanbieders proberen te analyseren waar precies hulpbehoeften liggen 

en welke maatregelen nodig zijn. Nu pas zijn cijfers dusdanig op tafel dat een zinvolle analyse 

mogelijk is. Een aantal cijfers van het CBS is gebaseerd op aanbieders en wordt niet herkend. 

• Ziet verschillende ontwikkelingen. Beginnen met een lichte indicatie om later op te schalen kan 

minder efficiënt zijn dan meteen zwaar indiceren en eerder afschalen. De ketenbenadering is nog 

onvoldoende. Verblijfsvoorzieningen zijn duur. Indicaties moeten alleen afgegeven worden als ze 

echt nodig zijn. Soms is bijvoorbeeld inderdaad meer sprake van opvoedingsproblematiek. 

• Volgt drie sporen. Het eerste spoor is aandringen op aanvulling van rijksbudgetten, die te laag zijn 

doordat het Rijk bepaalde ontwikkelingen niet erkent. Het ministerie bezoekt binnenkort de regio 

Groningen naar aanleiding van de brandbrief. De VNG is hier ook hard mee bezig. 

• Noemt als tweede preventie. De gemeente doet veel met Positief opgroeien, JOGG, Healthy Ageing 

en wijkvernieuwing, en zit nadrukkelijk aan tafel bij de staatssecretaris over het preventieakkoord. 

• Ziet als derde spoor van het implementatieplan juist indiceren. Is er voldoende zicht op andere 

opties? Transformeren aanbieders genoeg? Leidt dossieronderzoek tot nieuwe inzichten? 

• Werkt aan een aanvraag voor het zorgfonds sociaal domein. Er geldt een ondergrens en het is niet 

zeker dat de aanvraag gehonoreerd zal worden. 

• Legt uit dat de eerste prognose voor het resultaat 2018 jeugdhulp 3,5 miljoen euro bedraagt, maar 

weet niet hoe volumes en prijzen zich verder ontwikkelen. De analyse van het RIGG is hard nodig 

om met een betere prognose te komen in september. De maandelijkse datasets zijn nog niet helemaal 

op het gewenste niveau. 

• Antwoordt dat de gemeente in 2017 een voordeel had op de solidariteit, die in 2018 grotendeels is 

afgeschaft maar blijft voor zwaardere jeugdhulp. Het voordeel zal naar verwachting toenemen, 

omdat zwaardere voorzieningen in de stad zijn geconcentreerd en het woonplaatsbeginsel nog niet 

volledig wordt toegepast. De nieuwe regeling stimuleert gemeenten meer aan preventie te doen. 

• Antwoordt Stad en Ommeland dat de tarieven expliciet onderzocht en reëel zijn. Naast aantallen 

indicaties spelen ook de aard en duur van hulp een rol. 

• Werkt bij Veilig Thuis aan het bevorderen van meldingsbereidheid.  

• Doet nader onderzoek naar het gestegen aantal hermeldingen. Een eerste verklaring is dat langer 

teruggekeken wordt dan voorheen. 

• Ziet dat hard gewerkt wordt aan een goede aanpak met casemanagement bij multiproblem, waar 

recidive vrijwel nihil is. Na de zomer worden nadere lessen geleerd uit onderzoek. 

• Vindt het beeld onjuist alsof hard bezuinigd zou worden op het SOA-testlab. De regio heeft 

meegedaan aan een extra voorziening van anoniem online gratis testen. Gezien de uit de hand 

lopende kosten wordt dit nader besproken. 
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• Verwacht deze week definitieve besluitvorming in het algemeen bestuur van de GGD over 

verzelfstandiging. 

• Probeert met de ondersteuners jeugd en gezin huisartsen alternatieven te bieden voor 

doorverwijzingen naar jeugdhulp en gaat dit fasegewijs uitrollen met voor de zomer hopelijk 

uitbreiding naar drie nieuwe wijken.  

• Antwoordt dat er sprake is van een continue stijging van kinderen die gebruikmaken van het 

Jeugdsportfonds en kan in financiering blijven voorzien. Het cijfer wordt nader uitgezocht. 

• Komt in september met een update van het implementatieplan jeugdhulp en de transformatieagenda 

van aanbieders om te bespreken hoe het ermee staat en welke maatregelen verder nodig zijn. 

Wethouder Schroor: 

• Lijkt het goed de discussie over de indicatoren aan te gaan, sommigen kunnen wellicht geschrapt. 

• Vindt de SP soms lastig te volgen. Zijn er cijfers, dan zijn ze niet belangrijk omdat SP met mensen 

spreekt. Zijn ze er niet, dan moeten ze er alsnog komen. 

• Zegt toe voor de raad met een cijfermatige onderbouwing te komen van de tweedeling in de stad op 

basis van cijfers in de rekening. 

• Voegt toe dat het monitoringsysteem er wel is, maar dat gegevens niet altijd worden aangeleverd. 

• Legt uit dat er strikte afspraken zijn over verantwoordelijkheden bij passend onderwijs: WIJ gaat 

over zorg op individueel niveau en het onderwijs over het aanbieden van passend onderwijs. De 

insteek is dat er een regiehouder is, bij complexe zaken zijn wel meer mensen betrokken. 

• Levert voor de collegeonderhandelingen een dossier aan over de stijgende bouwkosten. Er is 

maatwerk nodig waar te bouwen op welke manier en van welk architectonisch niveau. 

• Vindt een daling van 8,7 naar 8,4 voor natuureducatie jammer, maar nog acceptabel. 

• Heeft de 68 thuiszitters allemaal in beeld. Een nieuw convenant besteedt er nog meer aandacht aan. 

De Ombudsman heeft de samenwerking ook geprezen. Het streven is natuurlijk nul thuiszitters. 

• Legt uit dat de 28% terugkeer naar onderwijs een vertekend beeld geeft. Jongeren die 18 zijn 

geworden krijgen een intensieve benadering om hen naar studie, werk of dagbesteding te krijgen. 

Opgeteld zit 88% in een traject, meer dan de beoogde doelstelling. 

• Licht toe dat parameters van het Rijk over onderwijsachterstanden veranderen en daarom lastig 

vergelijkbaar. Ook is het de vraag of scholen alles precies goed registeren. Volgend jaar komt het 

college hier zeker op terug. 

• Heeft de doelstelling van volwasseneneducatie ondanks de forse stijging niet gehaald, maar is wel 

tevreden over het brede aanbod en de mogelijkheden. 

• Ervaart het samenwerkingsverband passend onderwijs niet als hinderlijke extra laag. 

Schoolbestuurders zijn positief. Het landelijke beeld dat passend onderwijs gefaald zou hebben is 

overtrokken en past niet bij de Groningse situatie. Landelijk focust het probleem zich op een groep 

met zware problematiek. 

• Vindt het lastig de indicator van tevredenheid over WIJ te wegen. De monitor over Wmo-

voorzieningen zegt meer over de dienstverlening. 

• Gaat een aanvraag doen voor het landelijk compensatiefonds Wmo en voor de 200 miljoen voor het 

hele sociaal domein. 

• Hoopt dat de staatssecretaris beweegt naar aanleiding van het VNG-onderzoek naar de Wet BUIG. 

Het macrobudget is te laag. 

• Ziet langzaam besef komen bij het Rijk dat de nullijn bij jeugdhulp en -zorg niet reëel is. Resultaten 

in onderhandelingen met het Rijk zouden wel voor verlichting zorgen op de begroting. 

• Ziet een daling van pgb en een toename van ZIN en heeft liever een toename van gebruik van 

algemene voorzieningen. Het GON zal goede alternatieven dichtbij bieden. 

• Is niet bezorgd over het verzilveringspercentage Wmo en zal de indicaties proberen te verscherpen 

om richting de 100% te komen. 

• Ziet absoluut leerwinstresultaten door VVE. 

• Denkt dat WIJ ongetwijfeld wat meer naar binnen gericht is geweest door de overgang naar een 

stichting, waar veel tijd en energie in is gestoken. Er is bijgeplust, ook om de bekendheid te 

vergroten. 

• Voelt voor een nadere duiding van de tevredenheidscijfers van WIJ en vraagt zich nogmaals af of het 
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wel een juist beeld geeft. Soms heeft iemand alleen een doorverwijzing gehad. 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

• Wil de toegezegde brief over jeugdhulp graag agenderen voor de commissie van september. 

 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 12.20 uur. 


